
Provincie Flevoland

5. Kunt u aangeven of hierdoor de exploitatie van Batavialand onderdruk komt te staan?

4. Klopt het dat door deze stelling Batavialand het kwijtgescholden bedrag moet terug betalen, 
en zo ja op welke termijn zou dit dan moeten?

1. Bent u op de hoogte dat Provinciale Staten een deel van de huur van Batavialand heeft kwijt 
gescholden bij het vaststellen van de zomernota 2021?

Antwoord: In de brief aan Batavialand over de huurkwijtschelding staat dat bij de 
subsidievaststelling over de exploitatiesubsidie over 2021 wordt bepaald of er sprake is van 
mogelijk te veel verleende staatssteun en of er sprake is van mogelijke terugvordering. De 
subsidievaststelling over 2021 heeft nog niet plaatsgevonden. Derhalve is hier nog geen besluit 
over genomen.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van 50PLUS over mogelijk alsnog moeten betalen 
kwijtgescholden huur Batavialand, ingediend op 12 oktober 2022, en de antwoorden daarop van 
het college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 8 november 2022 (3031409).

Antwoord: Wij zijn op de hoogte van het, bij de behandeling van de Zomernota 2021 op 30 juni 2021, 
door Provinciale Staten aangenomen amendement waarbij het voorstel tot huurverlaging 
Batavialand niet in de begroting 2021 op te nemen, maar om hiervoor een oormerk in de Brede 
bestemmingsreserve aan te brengen voor een mogelijke kwijtschelding van de huur over 2021.

Antwoord: Het college heeft zelf in de Zomernota 2021 een voorstel gedaan om budget vrij te 
maken voor een mogelijke kwijtschelding van een deel van de huur. Dit voorstel is niet gedaan om 
ruimte te maken binnen de begroting van Batavialand als wel om het verwachte exploitatietekort 
dat de verplichte sluiting door de corona-maatregelen met zich mee zou brengen te verkleinen.

3. Klopt het dat de accountant van de provincie opmerkingen heeft gemaakt met mogelijke 
oneigenlijke staatssteun door het kwijtschelden van huur en zo ja, deelt u de opmerkingen van 
de accountant?

Antwoord: De accountant van de provincie heeft, in zijn accountantsverslag bij de jaarrekening 2021 
van de provincie, geen opmerkingen gemaakt over mogelijke oneigenlijke staatssteun. Sinds de 
ontvlechting van de gemeenschappelijke regeling Nieuwland Erfgoed Centrum en daarmee 
samenhangend de overgang van onder andere de museale activiteiten naar stichting Batavialand, 
beoordeelt de provincie voor elke vorm van steun, of dit nu een subsidie is of kwijtschelding van 
huur, of dit is toegestaan binnen de Europese staatssteun regels. Ex-ante heeft de Provincie 
beoordeeld dat deze steun in principe verenigbaar is met het Europese staatssteunrecht. Wel heeft 
de Provincie conform deze wetgeving de plicht om achteraf te toetsen of er niet te veel steun is 
verleend en het mogelijke surplus terug te vorderen om zo onrechtmatige staatssteun te 
voorkomen.

6. Kunt u aangeven waarom Provinciale Staten niet op de hoogte zijn gesteld van het mogelijke 
risico van staatsteun toen het voorstel van PS over de zomernota 2021 was aangenomen?

2. Bent u het met ons eens dat dit een mooie stap was richting Batavialand om zodoende iets 
meer ruimte te krijgen binnen haar eigen begroting?

Antwoord: Zie antwoord op de vorige vraag. Er is nog geen besluit genomen over het vaststellen 
van de subsidie over het jaar 2021. Of hiermee de exploitatie van Batavialand onder druk komt te 
staan, kan het college niet beantwoorden.

Antwoord: Zoals bij vraag 3 aangegeven wordt het risico op ongeoorloofde staatssteun al sinds
2017, met de oprichting van Batavialand, door de provincie onderkend. Bij elke vorm van steun aan 
Batavialand wordt vooraf getoetst in hoeverre dit mogelijk is onder de Europese wetgeving.



7. Is het college voornemens actie te ondernemen om te voorkomen dat Batavialand in de 
problemen komt en zo ja wat voor actie en wanneer.

Antwoord: Op dit moment heeft het college geen signalen ontvangen dat Batavialand in de 
problemen zit. Mocht dit zich voordoen en de organisatie dient een verzoek tot hulp in bij de 
provincie, dan zal het college het verzoek beoordelen en daarbij tevens toetsen aan de dan 
geldende wet- en regelgeving waaronder richtsnoeren voor steun aan niet-financiële 
ondernemingen in moeilijkheden.


